
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte lezer, 

 

Roeken zijn intelligente, sociale dieren die in kolonies broeden. Elk jaar keren ze terug 

naar dezelfde locatie om te nestelen; ze zijn erg honkvast. In de Gaykingastraat in Ten 

Boer zit al heel lang een kolonie roeken. De uitwerpselen op de stoep, auto’s, 

voorbijgangers en wasgoed én het krassende geluid in de vroege ochtend ervaren 

bewoners in de directe omgeving als zeer hinderlijk. In 2020 is daarom gestart met het 

verjagen van roeken, in de hoop dat ze zouden verhuizen naar een andere locatie. 

Hiervoor hebben we een ontheffing op grond van de Wet natuurbescherming 

aangevraagd bij de provincie. De eerste drie jaren hebben de verjaagacties weinig tot 

geen succes gehad. In 2023 is daarom rigoureus opgetreden door het dagelijks 

verwijderen van nestbeginselen. Dit zorgde er voor dat roeken zijn verhuisd. Het was 

wel een erg kostbare werkwijze en voor roeken leverde het veel stress op. 

 

Diervriendelijker 

In lijn met het Coalitieakkoord 2022-2026 ‘Het begint in Groningen: voor wat echt 

van waarde is’, willen we op een meer diervriendelijke manier omgaan met dieren, dus 

ook met roeken. We hebben begrip voor de overlast die wordt ervaren en willen 

bewoners tegemoetkomen door een oplossing te zoeken waarmee bewoners geholpen 

zijn en roeken zo min mogelijk gehinderd worden. Hiertoe hebben we bureau 

CABWIM consultancy1 gevraagd ons te adviseren over het vervolg van de aanpak van 

de ervaren overlast door roeken in Ten Boer, zie bijlage. 

 

  

 
1 Drijfveer van de heer Van Liere van CABWIM consultancy is het vinden van niet-letale oplossingen 

door het bijsturen van keuzes bij dieren die problemen veroorzaken, om wilde dieren te beschermen en 

co-existentie te bevorderen.  
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Volgvel 1 

 

Roeken in stedelijk gebied 

Het aantal roeken in Nederland neemt de laatste jaren af. Roeken eten onder andere 

emelten, engerlingen en regenwormen die ze vinden in (agrarisch) grasland. Mogelijke 

oorzaken voor de landelijke afname zijn de intensieve landbouw, ontwatering en 

droogte met een afname aan bodemleven tot gevolg. In de provincie Groningen neemt 

het aantal roeken niet af, maar juist iets toe. Mensen en roeken komen elkaar daardoor 

steeds vaker tegen. Dit komt ook doordat roeken de laatste decennia meer in stedelijk 

gebied zijn gaan nestelen dan in het buitengebied. Redenen hiervoor zijn 

waarschijnlijk een afname van het aantal geschikte nestlocaties in het buitengebied en 

een toename van het aantal roofvogels. Roeken vinden tussen bebouwing meer 

bescherming tegen roofvogels die het op de eieren en jongen gemunt hebben. Het 

aantal buizerds en haviken is de afgelopen jaren in Noord-Nederland gestegen. Ook 

het aantal roekenkolonies neemt toe. Het verjagen van een kolonie, wat op meerdere 

locaties in provincie gebeurt, leidt namelijk meestal tot het uiteenvallen in kleinere 

kolonies. Ook dit zorgt ervoor dat meer mensen met roeken in aanraking komen.  

 

Nieuwe werkwijze 

De meest effectieve manier om roeken te motiveren elders te gaan nestelen is het 

ongeschikt maken van de huidige nestbomen. Dit gaan we conform het advies van 

CABWIM doen door het op zijn kop aanbrengen van grote trechters in de kruin van 

bomen. Hierdoor blijven de bomen intact en wordt de bomen ongeschikt om een nest 

in te bouwen. Het voordeel van deze werkwijze is dat niet telkens nestbeginselen 

hoeven te worden verwijderd. Dat scheelt veel stress voor roeken. 

 

Provincie 

De nieuwe maatregelen vallen binnen de bevoegdheden die we hebben op grond van 

de ontheffing van de provincie. Voor de volledigheid stellen we de provincie wel op 

de hoogte van onze nieuwe aanpak. Daarnaast sturen we bij de provincie aan op het 

ontwikkelen van provinciaal roekenbeheer. Belangrijk daarbij is dat er ingezet wordt 

op duurzame instandhouding van roekenbosjes in het buitengebied en het 

optimaliseren van het leefgebied.  

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 


